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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 05/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 29 de maig de 2012 
Horari: 19:30 h a 21:25 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Carles Bosch Masó, vocal del PSC 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CIU 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Rossend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Jordi Argemí Alberich, vocal de les entitats esportives 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada  
 
Altres assistents: 
 
Joan Manau Valor, tinent d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme i Espai Públic 
Olga Jiménez Palau, cap del Servei de Drets Civils i Ciutadania 
Lara Fort Cabanyes, cap del Servei d’Habitatge 
Anna Vivas Barnola, tècnica del Servei d’Habitatge 
 
 
Absents 
 
Encarna López Martínez, vocal del PSC 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV Can Feu 
Fracisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV Serra d’en Camaró 
Sergi Mestre García, vocal de les entitats culturals 
María Rodríguez Abellán, vocal de les entitats juvenils 
Marina Duran Díaz, vocal d’altres entitats 
Joan Cosp Girbau, vocal de les entitats de comerciants 
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Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, regidor delegat 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal d’altres entitats 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació del Pla Director de Drets Civils i Ciutadania i Pacte de Valors per la 

Convivència a Sabadell. 
3. Informació sobre l’acció política municipal i els problemes socials relacionats amb 

l’habitatge: SbdHabitatge. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona- 

Home, Educació i Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells, del districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
 

1. Aprovació de les actes anteriors 
 

La Sra. Farrés demana si algú ha de fer esmena a l’acta anterior. Atès que no hi ha cap 
esmena, l’acta de la sessió del 15 de març queda aprovada per unanimitat. 

 
 
La Sra. Farrés comenta que hi haurà un canvi en l’ordre del dia, i el següent punt serà la 
Informació sobre l’acció política municipal i els problemes socials relacionats amb l’habitatge: 
SbdHabitatge. 
 
La Sra. Farrés dóna la benvinguda al Sr. Manau, tinent d’Alcalde d’Urbanisme i Espai Públic, i 
a  la Sra. Fort i la Sra. Vivas, responsables del servei SbdHabitatge. 
 
 
3. Informació sobre l’acció política municipal i els problemes socials relacionats amb 

l’habitatge: SbdHabitatge 
 

El Sr. Manau pren la paraula i comenta que, des de l’Ajuntament de Sabadell, ja es 
porta molt temps treballant en temes d’habitatge de protecció oficial des de l’empresa 
VIMUSA, però que amb la crisi econòmica i la caiguda de la bombolla immobiliària, 
s’han hagut de buscar altres recursos per ajudar als ciutadans i ciutadanes de Sabadell 
a solucionar problemes relacionats amb l’habitatge. 
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D’aquí neix SbdHabitatge, un servei que treballa coordinat amb els departaments 
implicats en temes de caire més social. Està ubicat al Despatx Lluch i té un ampli 
catàleg de serveis, comenta el Sr. Manau. A continuació, es lliura un fulletó als vocals 
on es detallen aquests serveis. 
 
El Sr. Manau destaca l’Ofideute, que assessora als ciutadans en cas de risc de pèrdua 
de l’habitatge. A banda d’informar i assessorar als ciutadans, l’Ofideute també 
intermèdia amb tercers que puguin estar implicats, com poden ser entitats bancàries i 
Creu Roja.  
 
En aquest sentit, el Sr. Manau demana a tots els vocals assistents que facin difusió de 
la Oficina de Sabadell Habitatge, ja que si hi ha casos en risc, si es copsen en una 
etapa inicial és molt més fàcil poder ajudar a les famílies.  
 
La Sra. Fort, pren la paraula i passa a detallar en que consisteix SbdHabitatge.  
 
Primerament, comenta que es troba ubicat a la primera planta del Despatx Lluch (c. 
Indústria, 10) i dóna els horaris: de dilluns a dijous de 9 a 2 del migdia i de 4 a 6 de la 
tarda. Divendres de 9 a 3 de la tarda  

 
Explica que a aquest servei es pot adreçar qualsevol ciutadà o ciutadana de Sabadell 
que necessiti informació o bé realitzar tràmits i gestions relacionades amb l’habitatge. 
 
La Sra. Fort destaca que aquest és un servei integrador i que permet estalviar temps i 
burocràcia als ciutadans que tinguin dubtes entorn a l’habitatge.   
 
La Sra. Fort detalla els serveis que es presten a SbdHabitatge: 

 
• Informació i registre general de documentació. 
• Inscripció al registre de sol·licitants d’habitatge protegit. 
• Demanda d’habitatge de protecció. 
• Oferta d’habitatge. 
• Millora dels habitatges i de l’edifici. 
• Ajuts i subvencions. 
• Utilització anòmala o indeguda de l’habitatge. 
• Risc de pèrdua de l’habitatge. 
• Suport a comunitats de veïns i veïnes. 
• Informació i tràmit de queixes com a consumidor de serveis de l’habitatge. 

 
Un dels serveis més destacats que es porten a terme des de SbdHabitatge és el 
d’orientar a les famílies que tenen dificultats en el pagament del seu habitatge.  
 
La Sra. Fort comenta que, en aquest sentit, es duen a terme tres línies d’actuació: 

 
• Prevenció. Comenta que és un punt clau, ja que si el problema es detecta en 

una fase inicial, és molt més fàcil tractar-ho. Destaca el paper que juga Creu 
Roja, ja que col·laboren amb l’Ajuntament de Sabadell per tal de detectar casos. 

 
• Deute de lloguer. On es col·labora amb Càritas. 
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• Deute d’hipoteca. On els casos són més extrems i es col·labora amb instàncies 
superiors, com ara Ofideute de la Generalitat de Catalunya. 

 
La Sra. Fort comenta que està a disposició dels vocals per resoldre dubtes. En aquest 
sentit, la Sra. Farrés demana a les entitats que facin d’altaveu d’aquesta informació i 
ens ajudin a detectar casos, ja que en fase inicial és molt més fàcil donar suport a les 
famílies. Deixa al districte com a punt de referència per si volen traslladar qualsevol 
informació.  
 
A continuació s’obre un torn de paraules per tractar aquest tema. 
 
La Sra. Llamas demana saber si la problemàtica entre entitats privades i públiques és la 
mateixa. El Sr. Manau explica que no, que les mesures i els protocols a seguir són 
diferents, però que es treballen totes dues problemàtiques. 
 
El Sr. Perarnau pregunta per la cessió de pisos buits. El Sr. Manau comenta que, des 
de l’Ajuntament de Sabadell, ja han fet una proposta de gestió i s’està a l’espera que es 
reaccioni des de les entitats bancàries.  
 
El Sr. Bosch comenta el cas de la ocupació del bloc de pisos d’una entitat bancària el 
passat dissabte, i demana saber si des de l’Ajuntament de Sabadell es fa alguna 
actuació, com per exemple enviar a Policia. El Sr. Manau aclareix que, al menys que hi 
hagin altercats, no s’envia policia. És un tema entre privats.  
 
La Sra. Farrés agraeix l’assistència del Sr. Manau, de la Sra. Fort i de la Sra. Vivas, i 
torna a insistir en la importància de la informació lliurada. 

 
 

2. Presentació del Pla Director de Drets Civils i Ciutadania i Pacte de Valors per la 
Convivència a Sabadell 
 
A continuació, la Sra. Farrés dóna la benvinguda a la Sra. Jiménez, cap de servei de 
Drets Civils i Ciutadania. 
 
La Sra. Jiménez excusa al Sr. Carné, ja que es troba en un altre acte de la regidoria.  
 
A continuació, la Sra. Jiménez explica als presents que els que s’està fent als diferents 
consell de districte es presentar la nova regidoria de Drets Civils i Ciutadania, que 
engloba joventut, convivència, nova ciutadania i igualtat; i presentar, també, el Pacte de 
Valors que és la columna vertebral del departament.  
 
Es lliura un díptic a tots els presents on s’expliquen els deu valors més destacats pels 
ciutadans i ciutadanes de Sabadell: 

 
• Equitat 
• Esforç 
• Respecte 
• Amor 
• Optimisme 
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• Confiança 
• Austeritat 
• Llibertat 
• Responsabilitat 
• Hospitalitat 

 
A través d’un power point, la Sra. Jiménez explica als presents els trets més destacats 
que es duen a terme des dels diferents serveis de la regidoria de Drets Civils i 
Ciutadania.  
 
Destaca els 15 objectius de la regidoria: 

 
• Garantir un observatori actiu i complet dels indicadors que ens mostren l’evolució 

de l’estat dels drets civils i de la ciutadania a Sabadell . 
• Promoure transversalment que les polítiques públiques municipals . 
• Promoure que el Pacte pels Valors impregni l’activitat pública i privada. 
• Gestionar la diversitat de creences . 
• El Centre d’Atenció a la Dona garanteix l’atenció social i jurídica a les ciutadanes 

víctimes de violència masclista. 
• Desenvolupar, amb la col·laboració del teixit associatiu local, els instruments 

necessaris per acollir a les persones nouvingudes . 
• Promoure una política pública local de cooperació internacional . 
• Facilitar les condicions per tal que les persones joves puguin emancipar-se . 
• Donar a conèixer a la ciutadania els drets i deures que li són propis i els 

mecanismes de defensa existents. Garantir l’atenció social i jurídica als 
ciutadans i ciutadanes víctimes de violència racista, xenòfoba i homòfoba, 
coordinant-ne l’atenció especialitzada des dels recursos necessaris.  

• Promoure la pedagogia i la formació en l’àmbit dels drets civils . 
• Promoure l’associacionisme actiu dels joves, les dones i les persones 

nouvingudes. 
• Promoure la creació de vincles amb projectes que desenvolupin estratègies 

interculturals, interassociatives i intergeneracionals. 
• Sensibilitzar la ciutadania facilitant instruments per fer front als prejudicis i al 

rebuig als altres. 
• Consensuar políticament les línies, els criteris i els projectes que es 

desenvolupin per gestionar la diversitat, preservar la igualtat d’oportunitats i 
garantir la convivència. 

• Aprofundir en el treball en xarxa entre l’administració local i totes les 
administracions supramunicipals ampliant els termes de col·laboració mútua en 
tots els aspectes. 

 
La Sra. Jiménez explica que la gent es podrà adreçar a l’Oficina de Drets Civils i 
Ciutadania, que estarà ubicada al Vapor Codina (c. Blasco de Garay, 19) per qualsevol 
tema relacionat amb aquests departaments.  

 
I comenta, també, que properament es crearà el Consell de Drets Civils i Ciutadania, 
que aglutinarà els diferents consells sectorials que existeixen ara relacionats amb 
aquests serveis; com per exemple el d’Igualtat Dona – Home. 
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(A les 20:17 hores arriba el Sr. Sala). 
 

A continuació, s’obre un torn de paraules. 
 
La Sra. Acero demana pel programa de retorn voluntari que poden sol·licitar els 
immigrants.  
 
La Sra. Jiménez comenta que des de l’Ajuntament de Sabadell no es dóna suport 
econòmic, només assessorament i derivació cap a la Generalitat de Catalunya, que és 
qui pot ajudar econòmicament. En aquest sentit, la Sra. Farrés comenta que es treballa 
coordinadament amb Serveis Socials bàsics. 
 
La Sra. Llamas demana saber si hi han hagut queixes dels veïns del c. Doctor Balari, 
pel centre de culte que s’ha ubicat allà. 
 
La Sra. Jiménez comenta que no; sempre es fa un treball previ a la zona i també 
d’acompanyament de l’entitat per evitar problemes.  
 
El Sr. Moreno, demana saber si els centres de culte compleixen amb la normativa; i 
concretament demana pel que hi ha ubicat al c. Horta. 
 
La Sra. Jiménez explica que les entitats que ja estaven establertes tenen 5 anys per fer 
les adequacions i adaptar-se a la normativa, i que les que s’han constituït desprès de la 
nova llei (juliol de 2010) ja ho han de fer des de un principi. I comenta que el cas concret 
del c. Horta, es comprovarà.  
 
Al no haver més paraules, la Sra. Farrés dóna les gràcies a la Sra. Jiménez per la seva 
assistència i dóna pas al següent punt de l’Ordre del Dia. 

 
 

4 Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona- 
Home, Educació i Consell de Ciutat 
 
El Sr. Perarnau, representant en el Consell de Salut, pren la paraula i explica els 
diferents temes que es van tractar en el darrer Consell de Salut, celebrat el 28 de maig 
d’enguany. 
 
Entre aquests temes, es destaca la moció presentada contra les retallades en matèria 
de sanitat que s’estan fent, i es comenta que des de la Federació d’Associacions de 
Veïns es farà un acte reivindicatiu contra aquestes retallades el proper onze de juliol.  
 
El Sr. Sala, representant en el Consell de Ciutat, lliura un document resum dels temes 
més destacats que es van tractar en el darrer consell del dia 15 de maig.  
 
Els punts que destaca el Sr. Sala són la informació sobre el Pla d’Estalvi Municipal, el 
Pla director de Drets Civils i Ciutadania (que s’acaba d’explicar en aquest consell) i la 
presentació del pacte per a la millora de l’ocupació i la competitivitat empresarial a 
Sabadell.  
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El Sr. Sala comenta que la Sra. Altarriba es troba en el Consell d’Esports, i demana 
saber en quina situació es troba CIPO. 
 
En aquest sentit, la Sra. Farrés comenta que CIPO no deixarà de donar servei a la ciutat 
ni tancarà. El que si que estan fent, diverses entitats de la ciutat, són reajustaments 
interns, degut a que la Generalitat de Catalunya ha reduït el pressupost per polítiques 
d’inclusió social; però CIPO no tanca 

 
 
5 Comunicacions 
 

A continuació, la Sra. Pineda explica les comunicacions que hi havien pendents de 
darrers consells. 
 
La Sra. Llamas demanava per la discoteca Nyapp Buff, que segons la publicitat que ha 
vist, inaugurava el cap de setmana. Es tracta d’un canvi de nom en la Llicència i no pas 
en el propietari. 
 
El Sr. Sala lliura una proposta al Consell de Districte per tal que s’estudií la possibilitat 
d’instal·lar cautxú en els escocells dels arbres de la vorera de l’OAR Gràcia, per tal de 
fer-la més accessible. De moment no és possible. Primer per motius de pressupost i en 
segon lloc perquè el criteri d’instal·lar cautxú fa referència a les zones comercials de la 
ciutat. Tot i així, es tindrà en compte per actuacions futures.  
 
El Sr. Selvas demana pel projecte de l’entorn del Castell de Can Feu. De moment no 
està previst fer cap actuació a l’entorn del Castell de Can Feu, a banda de tasques de 
manteniment puntuals.  
 
 

6 Torn obert de paraules 
 

El Sr. Sala demana podar els arbres del c. Bocaccio, ja que deixen el terra molt brut. 
Demana per la policia de proximitat.  
 
La Sra. Farrés comenta que ara s’ha obert una subdelegació al barri de Ca n’Oriac, però 
que a la resta de la ciutat es van fent campanyes.  
 
El Sr. Sala també comenta que l’interior de l’OAR Gràcia no està preparat per 
minusvàlids.  
 
El Sr. Argemí mostra la seva preocupació perquè hi ha gent que s’intenta fer passar per 
representants de companyes de serveis per intentar estafar a la gent. 
 
El Sr. Moreno fa referència a la gent que recull ferros, i en especial a qui els roba, i 
comenta que el que s’hauria de fer es posar-se dur amb la gent que ho compra.  
 
La Sra. Farrés explica que això ja es fa, però és molt difícil de controlar perquè en la 
majoria dels casos aquest material ho venen fora de Sabadell. 
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La Sr. Llamas comenta que finalment la tercera línia de P3 no es posarà al CEIP Teresa 
Claramunt.  
 
Explica que les negociacions per poder obrir la biblioteca de l’IES Pau Vila al barri estan 
molt avançades, i van per bon camí. 
 
Comenta que a la Plaça del Treball, per les tardes, estan patint un problema amb els 
amos incivics de gossos, ja que els deixen sueltos, no recullen excrements, etc.  
 
La Sra. Canalies explica que els Cantaires de Can Feu han deixat la seu que tenien al 
barri, i que ara es troben ubicats a Ca l’Estruc. Comenta que al c. Doctor Almera 
cantonada amb c. Jaquard falta una placa d’stop.  
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 

La secretària delegada     Vist i plau 
La presidenta 


